

研究报告

破骨细胞形成抑制因子TNFR结构区在大肠杆菌中表达、抗体制备及活性测定

肖海龙1, 任爱霞2, 张耀洲3

1. 杭州质量技术监督检测院, 杭州310004; 2. 浙江大学生命科学学院, 杭州310029; 3. 浙江理工大学生物化学研究所, 杭州310018

收稿日期 2004-7-22 修回日期 2004-9-9 网络版发布日期 接受日期

摘要 破骨细胞形成抑制因子(OPG)对骨的重建与再吸收有重要调节作用,其TNFR结构区行使抑制破骨细胞形成与活性的功能。通过PCR将该区基因片段克隆出来,插入表达载体PET-28a质粒多克隆位点,重组质粒转入大肠杆菌BL21中进行表达,表达产物以包涵体形式存在,包涵体经变性复性后,亲和层析获得重组蛋白。纯化的产物作为抗原免疫兔,得到较高特异性的兔源多克隆抗体。利用小鼠降血钙实验检测变性复性后产物的活性,结果表明该重组蛋白有一定的生物活性。

关键词 [破骨细胞形成抑制因子TNFR结构区](#); [大肠杆菌](#); [抗体](#); [降血钙活性](#)

分类号 [Q952](#)

Expression and Activity Determination of TNFR Domain of Osteoprotegerin in E.coli and Corresponding Antibody Preparation

XIAO Hai-Long1, Ren Ai-Xia2, ZHANG Yao-Zhou3

1. Hangzhou Institute of Calibration and Testing for Quality and Technical Supervision, Hangzhou 310004, China; 2. College of Life Sciences, Zhejiang University, Hangzhou 310029, China; 3. Institute of Biochemistry, Zhejiang Sci-Tech University, Hangzhou 310018, China

Abstract

Osteoprotegerin (OPG) plays an important role in the regulation of bone resorption and remodeling. The TNFR domain of OPG, which is involved in the inhibition of formation and activity of osteoclasts, was amplified by PCR and inserted into multiple cloning site of PET-28a. The recombinant plasmid was transferred into E.coli BL21 to express recombinant protein. It was found that expressed product existed in the form of inclusion body. The inclusion body was solubilized, renatured and purified by affinity chromatography. Polyclonal antibodies with high specificity were obtained from the serum of rabbit immunized with purified recombinant protein. Mice were used to determine the hypocalcemic effect of the recombinant protein. Results showed that the recombinant protein expressed in E.coli had the proper bioactivity.

Key words [osteoprotegerin TNFR domain](#) [E.coli](#) [antibody](#) [hypocalcemic effect](#)

DOI:

扩展功能	
本文信息	
▶	Supporting info
▶	PDF(0KB)
▶	[HTML全文](0KB)
▶	参考文献
服务与反馈	
▶	把本文推荐给朋友
▶	加入我的书架
▶	加入引用管理器
▶	复制索引
▶	Email Alert
▶	文章反馈
▶	浏览反馈信息
相关信息	
▶	本刊中 包含
	“破骨细胞形成抑制因子TNFR结构区; 大肠杆菌; 抗体; 降血钙活性”
	的 相关文章
▶	本文作者相关文章
·	肖海龙
·	任爱霞
·	张耀洲